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Protokół Nr XLIII/2021 

z  XLIII  sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

18 października  2021r. od godz. 16.00  do 19.00  

w Sali nr 6 Ratusza Miejskiego, przy Pl. M.J. Piłsudskiego 1  

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 21 radnych stacjonarnie, lista obecności stanowi 

zał. nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

-    Burmistrz Miasta –  Ryszard Niedziółka  

-    Z-ca Burmistrza  –    Maciej Wróbel  

-    Skarbnik Miasta  –  Kamila Wybraniec 

-    Sekretarz Miasta – Halina Kuriata  

-    Mecenas -  Joanna Mossakowska 

-    Przedstawiciele lokalnych  mediów 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina otworzył obrady XLVII sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej na podstawie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym ( Dz. U. z 2020 poz.713 ze zm.), na wniosek Burmistrza Miasta Kętrzyn o zwołanie 

sesji nadzwyczajnej w ustawowym trybie. Zwołanie sesji podyktowane jest koniecznością 

podjęcia stanowiska w sprawie zawarcia ugody przed sądem powszechnym pomiędzy Gminą 

Miejską Kętrzyn, a prowadzącymi trzy przedszkola niepubliczne. (wniosek stanowi zał. nr 2 

do protokołu) 

Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad. Powitał radnych, Burmistrza Miasta,  

Z-cę Burmistrza, Skarbnika Miasta, media oraz pozostałych gości i mieszkańców miasta. 

Poinformował, że obsługę prawną zapewnia mecenas Joanna Mossakowska w trybie online,  

a protokolantem jest  Irena Małachowska.  

Ad. pkt 2 

Przewodniczący  Rady Rafał Rypina przedstawił porządek obrad stanowiący zał. nr 3  

do protokołu. Poprawek nie wniesiono, tym samym porządek został przyjęty  

i Przewodniczący Rady przystąpił do  realizacji poniższego porządku:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021.  

4. Podjęcie  stanowiska w sprawie zawarcia ugód sądowych pomiędzy Gminą Miejską 

Kętrzyn, a  prowadzącymi trzy przedszkola niepubliczne w latach 2009-2016.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

7. Zamknięcie XLIII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 
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Ad. pkt 3.  

Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta Kętrzyn na rok 2021. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady miejskiej opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021 została podjęta:  

13 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  8 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała  wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

A. pkt 4. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka omówił projekt stanowiska w sprawie zawarcia ugody 

przed sądem powszechnym pomiędzy Gminą Miejską Kętrzyn, a  prowadzącymi przedszkola 

niepubliczne do dnia 31.08.2020r.  Stwierdził, że sesja uzasadniona jest nadzwyczajną 

sytuacją, gdyż mówimy o pieniądzach  mieszkańców, a właściwie tych pieniądzach, które 

mogą stracić. Lata 2009-2016 to okres za który 5 przedszkoli podało miasto Kętrzyn do sądu 

z roszczeniami…Za taki stan rzeczy odpowiedzialny jest poprzednik…Wiele samorządów 

podnosi sprawę niejasności ustawy, która regulowała kwestie dotacji dla przedszkoli… 

sprawa roszczeń w Kętrzynie jest szczególna ze względu na rekordowe roszczenia  w skali 

kraju…  

Poinformowano, że w toku postępowania na rozprawie 1 października 2021r. strony 

powodowe reprezentujące prowadzące niepubliczne przedszkola „Krasnal. „Puchatek”,  

i ”Słoneczko” wyraziły wolę zawarcia ugody  w przedmiocie sporu o zapłatę dotacji na 

prowadzenie przedszkoli niepublicznych, wypłaconej w kwocie niższej o należnej. Strony 

powodowe zaproponowały w ramach ugody kwoty do zapłaty w wysokości prawie 70 % 

dochodzonych roszczeń bez odsetek w rozłożeniu na raty. Propozycja powódek złożona jest 

jako ostateczna z marginesem negocjacji do 5%. W opinii Burmistrza Miasta propozycja 

ugody jest niesatysfakcjonująca i opiniuje ją negatywnie. Zdaniem Burmistrza Miasta 

konieczne jest zaopiniowanie ugody przez Radę Miejską. 

W dyskusji udział wzięli radni Dariusz Duczek, Tomasz Komorowski, Zbigniew Nowak, 

Helena Szymkiewicz, Krystian Abramowicz, Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel, Zofia 

Waszkiewicz. 

Przebieg dyskusji został zapisany  w formacie  wideo i znajduje się na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn  

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=ketrzynumsesja&archData=18-10-2021 

Radny Czesław Ćwik zgłosił uwagę, że stanowisko nie jest jednoznacznie sformułowane 

zgłosił poprawkę do projektu stanowiska  o wykreślenie  w §1 słowa pozytywnie i pozostanie 

negatywnie, po zmianie treść stanowiska otrzymuje brzmienie: „Rada Miejska w Kętrzynie  

opiniuje negatywnie przedstawioną przez pełnomocnika powodów propozycję zakończenia 

prowadzonych postępowań sądowych o zapłatę odszkodowania z tytułu wypłaconej dotacji  

w zaniżonej wysokości w latach 2009-2016 na prowadzenie przedszkoli niepublicznych, 

poprzez zawarcie ugody przez Gminę Miejską Kętrzyn reprezentowaną przez Burmistrza 

Miasta Kętrzyn, a prowadzącymi przedszkola niepubliczne w latach 2009-2016, w której 

Gmina Miejska Kętrzyn zobowiąże się do zapłaty max. 70%  żądanych przez Powódki kwot 

tj. odpowiednio:” 
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Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Poprawka do stanowiska w sprawie zawarcia ugody przed sądem powszechnym 

pomiędzy Gminą Miejską Kętrzyn, a  prowadzącymi przedszkola niepubliczne do dnia 

31.08.2020r. zostało przyjęta :16 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  4 głosy wstrzymujące 

się, (1 osoba Radny Roman Chodara nie brał udziału w głosowaniu). 

Następnie poddano pod głosowanie stanowisko wraz z poprawką. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Przewodniczący rady poinformował, że komisje opiniowały pozytywnie powyższe 

stanowisko wraz z poprawką.  

Stanowisko w sprawie zawarcia ugody przed sądem powszechnym pomiędzy Gminą 

Miejską Kętrzyn, a  prowadzącymi przedszkola niepubliczne do dnia 31.08.2020r. 

zostało przyjęte wraz z poprawką :18 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  0 głosów 

wstrzymujących się, (3 Radnych Roman Chodara, Czesław Ćwik, Wioletta Czech nie brało 

udziału w głosowaniu). 

Stanowisko  wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 4  

do protokołu. 

Ad. pkt 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Tomasz Komorowski zgłosił zapytania: 

1. Dlaczego nie umieszcza się niezwłocznie interpelacji i zapytań Radnych Rady 

Miejskiej w Kętrzynie w Biuletynie Informacji Publicznej Miasta Kętrzyn? 

2. Czym spowodowany jest tak bardzo długi okres (nawet kilkumiesięczny) 

zamieszczenia interpelacji lub zapytania na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Miasta Kętrzyn? 

Radna Wioletta Czech zgłosiła następujące zapytania: 

1. Czy miasto poniosło  koszty za otrzymanie certyfikatu „Godło- Samorząd Promujący 

Zdrowie”? 

2. Czy miasto poniosło koszty za otrzymanie certyfikatu „Laur Nowoczesności”. 

3. Jakie to były koszty i ile wyniosły? 

Ad. pkt. 6 Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Radny Zbigniew Nowak zgłosił następujące wnioski: 

„1. Na XXXVI posiedzeniu Rady Miejskiej w Kętrzynie, dokonując własnej oceny 

funkcjonowania spółek komunalnych GMK, złożyłem ustny wniosek o przeprowadzenie 

przez Burmistrza Miasta, pełniącego funkcje właścicielskie wobec spółek, audytu w zakresie 

przestrzegania przez członków rad nadzorczych art. 10c ust. 1 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 

r. o gospodarce komunalnej (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 679). Z treści tego artykułu wynika, że 

„jedna osoba może być członkiem rady nadzorczej tylko w jednej spółce, w których udział 

jednostek samorządu terytorialnego przekracza 50% kapitału zakładowego lub 50 % liczby 

udziałów albo akcji”. Podobne regulacje zawiera art. 19c ust. 1 bliźniaczej ustawy z dnia  

16 grudnia 2016 r. o zasadach zarządzania mieniem państwowych (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 

735). Od wskazanej w tych przepisach zasady istnieją wyjątki wskazane w art. 10c ust. 3 

u.g.k. oraz art. 19c ust. 3 u.z.z.m.  

Chcę jednocześnie wskazać, że zakaz wynikający z tych przepisów ma charakter 

bezwzględny, a konsekwencje naruszenia zakazu wiążą się nie tylko z tym, że osoba taka 



4 
 

musi zostać odwołana ze składu rady nadzorczej, ale musi też zwrócić pobrane uposażenie  

ze spółki, które ma charakter świadczenia nienależnego. 

 Wobec tego wnoszę o przeprowadzenie audytu celem ustalenia, czy w gronie 

członków spółek komunalnych Miasta Kętrzyn są osoby naruszające w/w zakaz.  

2.  Wnoszę o udzielenie na najbliższej sesji  Radzie Miejskiej w Kętrzynie i mieszkańcom 

informacji o stanie realizacji przez KTBS Sp. z o.o. zadania inwestycyjnego pn. „Budowa 

budynku mieszkalno-usługowego przy ul. Sikorskiego 46 w Kętrzynie”. Proszę,  

by informacja  dał odpowiedź na następujące pytania: 

1. Jaki jest stan prac nad realizacją zadania? 

2. Czy zadanie to jest możliwe do realizacji? 

3. Jaki jest przypuszczalny termin realizacji tej inwestycji? 

Radna Marzena Gajek zwróciła się z zapytaniem – Czy w budżecie GMK zabezpieczone  

są środki na promowanie jednostki samorządowej i w jakiej kwocie? 

Radny  Tomasz Komorowski w związku z brakiem zasad eksponowania przez poczet 

sztandarowy sztandaru miasta wystawianego przez Burmistrza Miasta Kętrzyn podczas 

uroczystości Państwowych i miejskich zgłosił wniosek o sporządzenie regulaminu używania 

herbu, flagi, sztandaru, insygniów i pieczęci Miasta Kętrzyn. 

Radny Andrzej Niedźwiecki poprosił o informację dotyczącą inwestycji Orlenu, czy  

są kontynuowane rozmowy w sprawie realizacji inwestycji po byłej cukrowni i na jakim  

są etapie. 

Radny Andrzej Niedźwiecki złożył ustne oświadczenie, że występuje z Klubu Radnych 

Kętrzyńska Wspólnota Samorządowa.  

Przewodniczący rady odczytał wyrok Sądu Administracyjnego w Olsztynie z dnia  

13 października 2021r. oddalający skargę w przedmiocie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

Radny Daniel Sapiński poinformował, że 13 października wybrano Kętrzyńską Radę 

Młodzieży, omówił również przebieg wyborów.  

Burmistrz Miasta odnosząc się do kosztów certyfikatów powiedział , że miasto nie poniosło 

żadnych innych  kosztów, oprócz kosztu delegacji i nie poniesie. 

Odnosząc się do pytania ws. Orlenu ….było parę spraw związanych z Orlenem, dużo zażaleń, 

było obwieszczenie o postępowaniu…wydarzyły się dwie istotne rzeczy, we wrześniu 

…dostaliśmy informację na nasz wniosek i Pani Danuty G. Sąd Okręgowy w Olszynie uchylił 

skutki obwieszczenia o postępowaniu układowym, a 11 października… 

w piątek…otrzymaliśmy postanowienie Sądu w Kętrzynie…sędzia 11 października wydał 

uprawomocnienie się postanowienia o przysądzeniu własności, które było wydane przez ten 

sąd 19 maja, sprawa trwała do tej pory i to w zasadzie wszystko w tej sprawie …Jakiekolwiek 

inne pytania muszą być kierowane do Orlenu ..Ja ani Starosta Kętrzyński, umówiliśmy się,  

że do momentu kiedy będą jakieś inne decyzje, nie będziemy udzielać w tej sprawie żadnych 

innych informacji.  

Radny Czesław Ćwik odczytał zgłoszenie konkursowe zgodnie z którym jednostka 

oświadcza, że w przypadku otrzymania certyfikatu ureguluje opłatę, zgodnie z regulaminem 

oraz odpowiedź Z-cy Burmistrza w tej sprawie.  
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Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel potwierdził, że GMK nie zapłacił i nie ma takiego pomysłu 

aby za to zapłacić. Jesteśmy zwolnieni jako gmina za opłatę za ten certyfikat. 

Ad. pkt 7 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady. 

Przebieg dyskusji został zapisany  w formacie  wideo i znajduje się na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn  

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=ketrzynumsesja&archData=18-10-2021 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Irena Małachowska (-) 

 

 Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

                                                                          ( - )  Rafał Rypina 


